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Energi-, Forsynings- og Klimaudvalget har i brev af 1. juni 2017 stillet mig 

følgende spørgsmål 12, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL.) 

 

Spørgsmål 12 

 

Hvor stort skal et solcelleanlæg være for at være omfattet af EU’s 
statsstøtteregler, og hvor mange af de eksisterende anlæg, som berøres af 

lovforslaget, falder ind under de minimis-reglerne og er derfor ikke omfattet af 

statsstøttereglerne?  

 

Svar 

 

Skatteministeriet har oplyst følgende:  

 

”EU’s statsstøtteregler indeholder ikke en grænse for, hvor stort et 

solcelleanlæg skal være for at være omfattet af statsstøttereglerne. 

Statsstøttereglerne finder anvendelse på støtte, der ydes til virksomheder, som 

udbyder varer eller tjenesteydelser på et marked. Det er således ikke størrelsen 

af et solcelleanlæg, der er afgørende for, om statsstøttereglerne skal iagttages 

men derimod, om den enhed, der støttes, f.eks. via en afgiftsfritagelse, er en 

virksomhed i EU-retlig forstand. 

 

For så vidt angår mulighederne for at anvende de minimis-reglerne, som 

grundlag for at opretholde afgiftsfritagelsen for eksisterende anlæg, henvises til 

Skatteministeriets bidrag til svaret på spørgsmål 11 af 1. juni 2017.” 
 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Lars Chr. Lilleholt 

Ministeren 
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